



INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE

Brussels, January 1982

APPROVAL OF A DEVELOPMENT PROGRAMME FOR THE FISHERIES SECTOR AND AID FROM THE EAGGF, GUIDANCE SECTION, FOR PROJECTS IN THE FISHERIES SECTOR

Under Regulation (EEC) No. 355/77 on common measures to improve the conditions under which agricultural products are processed and marketed (1), on 4 December 1981 the Commission approved a specific programme for the development of the processing and marketing of fishery products put forward by the Danish Government and providing for investments totalling DKR 500 million.

It should be borne in mind that since 1981 individual projects have had to be part of programmes approved by the Commission if they are to benefit from aid from the EAGGF (Guidance Section).

The Commission also decided on 22 December 1981, as under Regulation (EEC) No. 355/77 and as part of the second instalment for 1981, to grant aid of about 5.5 million ECU from the EAGGF, Guidance Section, to 24 investment projects in the fisheries sector.

Seventeen of these projects are financed out of the general appropriations, four from the appropriations intended specifically for the Mediterranean regions and three from the appropriations for the West of Ireland.

The breakdown by country is as follows : (Rate : December 1981)

	Number of projects	Aid in national currency	Aid in ECU
1. General appropriations			
DENMARK	12	4 460 097	566 456
ITALY	1	210 785 000	160 388
UNITED KINGDOM	4	483 872	852 596
			<u>1 579 440</u>
2. Appropriations for the Mediterranean region			
ITALY	4	3 513 088 000	2 673 135
3. Appropriations for the West of Ireland			
IRELAND	3	849 240	1 230 216
T O T A L	24		<u>5 482 791</u>

(1) OJ No. L 51, 23.2.1977

Of the 12 Danish projects :

- eight are located in Jutland and concern the rationalization and modernization of factories producing ready-meals made from flat and round fish and processing round fish, demersal fish, and frozen or breadcumbed cod fillets at Frederikshavn, Esbjerg, Fredericia and Hirtshals, as well as the construction of a cold store at Skagen.
- one project is located on Lolland and concerns the setting up of a factory to produce cod fillets at Rødbyhavn.
- three projects are located on Bornholm; they concern the setting up of a herring processing factory and the modernization of a factory producing canned cod liver at Neksø and the purchase of equipment for the marketing of smoked salmon at Rønne.

The project in Northern Italy concerns the modernization of a sardine processing factory at Lucca (Tuscany).

Of the four projects in Southern Italy, two are located at Anzio near Rome, one at Sassari in Sardinia and one at Foggia in Apulia. They concern the construction and modernization of factories processing pelagic species which are mainly marketed canned or frozen.

Of the four projects selected for the United Kingdom :

- two are located in England (Whitehaven, Cumbria); one concerns the setting up of a processing plant for pelagic and demersal species and the other the modernization of a scampi factory.
- two are in Scotland; they concern the rationalization of a herring processing factory at Fraserburgh and the installation of freezing equipment in a factory processing crustaceans and molluscs at Annan (Dumfriesshire).

The three Irish projects are located at Meenacary (Donegal), Killybegs (Donegal) and Baltimore (Cork). They concern the modernization of facilities for the preparation and preservation of pelagic fish.



**INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

Bruxelles, janvier 1982

Approbation d'un programme de développement pour le secteur
de la pêche et concours du FEOGA, section Orientation,
octroyés aux projets du secteur de la pêche

Dans le cadre du Règlement (CEE) n° 355/77 concernant une action commune pour l'amélioration des conditions de transformation et de commercialisation des produits agricoles et de la pêche (1), la Commission a approuvé, le 4 décembre 1981, un programme spécifique pour le développement de l'industrie de transformation et de commercialisation de produits de la pêche présenté par le gouvernement du Danemark prévoyant des investissements d'un montant global de 500 millions de couronnes danoises.

Pour rappel, les projets individuels doivent, depuis 1981, nécessairement s'inscrire dans des programmes approuvés par la Commission pour pouvoir bénéficier d'un concours du FEOGA (section Orientation).

La Commission a également décidé, le 22 décembre 1981, dans le cadre du même règlement (CEE) n° 355/77 et au titre de la 2ème tranche 1981, d'octroyer un concours du FEOGA, section Orientation, d'environ 5,5 MioECU à 24 projets d'investissement dans le secteur de la pêche.

Dix-sept de ces projets sont financés sur les crédits généraux, quatre sur les crédits destinés spécifiquement aux régions méditerranéennes et trois sur les crédits destinés aux régions de l'Ouest de l'Irlande.

./.

(1) J.O. n° L 31 du 23.2.1977

La ventilation par pays est la suivante :

(Taux : décembre 1981)

	Nombre de projets	concours en monnaie nationale	concours en ECU
1. Crédits généraux			
DANEMARK	12	4.460.097	566.456
ITALIE	1	210.785.000	160.388
ROYAUME-UNI	4	483.872	852.596
			<u>1.579.440</u>
2. Crédits pour la région méditerranéenne			
ITALIE	4	3.513.088.000	2.673.135
3. Crédits pour les régions de l'Ouest de l'Irlande			
IRLANDE	3	849.240	1.230.216
			<u>1.230.216</u>
TOTAL	24		5.482.791

Des 12 projets dandis :

- 8 sont situés dans le Jutland et concernent la rationalisation et la modernisation d'usines de fabrication de plats préparés à base de poissons plats et ronds, la transformation de poissons ronds, démersaux, de filets de cabillaud congelés ou parés à Frederikshavn, Esbjerg, Fredericia, Hirtshals, ainsi que la construction d'un entrepôt frigorifique à Skagen.

- 1 projet situé dans le Lolland et est relatif à la création d'une usine de production de filets de cabillaud à Roedbyhavn.

- 3 projets sont situés à Bornholm; ils concernent l'établissement d'une usine de transformation de hareng et la modernisation d'une usine de production de conserves de foie de morue à Nexø ainsi que l'acquisition d'équipements destinés à la commercialisation de saumon fumé à Roenne.

./.

Le projet de l'Italie du Nord concerne la modernisation d'une usine de transformation de sardines à Lucca (Toscane).

Des 4 projets de l'Italie du Sud, 2 sont situés à Anzio près de Rome, 1 à Sassari en Sardaigne et 1 à Foggia dans les Pouilles. Ils concernent la construction et la modernisation d'usines de transformation d'espèces pélagiques, commercialisées sous forme principalement de conserves et de surgelés.

Des 4 projets sélectionnés pour le Royaume-Uni :

- 2 sont situés en Angleterre (Whitehaven, Cumbria) et concernent l'un la création d'une usine de transformation de poissons pélagiques et démersaux, l'autre, la modernisation d'une usine de traitement de scampis.

- 2 sont localisés en Ecosse; ils concernent la rationalisation d'une usine de transformation de hareng à Fraserburgh et l'installation d'équipements de congélation dans une usine de transformation de crustacés et mollusques à Annan (Dumfriesshire).

Les 3 projets irlandais sont situés à Meenacary (Donegal), Killybegs (Donegal) et Baltimore (Cork). Ils sont relatifs à la modernisation d'installations de traitement et de conservation de poissons pélagiques.